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پرچم فلسطين بالاست حتي در انگلستان 
پرچم فلسطين همچنان بالاست، اين را فوتباليست هاي مسلمان شاغل در 
ليگ هاي اروپايي با رفتارهاي خود نشان مي دهند تا ثابت كنند كه مدافع مردم 
مظلوم فلسطين هستند و جنايات رژيم كودك كش صهيونيستي را برنمي تابند. 
اين را رياض محرز، بازيكن الجزايري منچسترس��يتي در جش��ن قهرماني 
سيتيزن ها فرياد مي زند، وقتي پرچم كشورش را روي دوش خود می اندازد و 
پرچم فلسطين را بالا می برد تا از ملت مظلوم اين كشور كه در روزهاي گذشته 
هدف حملات وحشيانه رژيم اشغالگر قدس بودند، حمايت كند. رياض محرز 
پرچم فلسطين را بالا نگه داشت تا ثابت كند رژيم صهيونيستي حتي در قلب 
انگلستان كه خاستگاه اصلي آن است نيز هوادار ندارد. پيش از اين پل پوگبا 
و آماد ديالو در آخرين ديدار خانگي منچستريونايتد در ليگ برتر انگليس و 
همچنين حمزه چودوري و وسلي فوفانا در جشن قهرماني لسترسيتي در جام 

حذفي انگليس، پرچم فلسطين را با خود به زمين آورده بودند.

شيوا نوروزي

فريدون حسن

پاريسي ها در حسرت پوكر ماندند
ليل، پادشاه جديد لوشامپيونه

درآوردن جام قهرماني لوشامپيونه از دست پاري سن ژرمن چالشي دشوار 
بود كه تيم ليل آن را به سرانجام رساند. فصل 2021 - 2020 ليگ دسته 
اول فرانسه در حالي با قهرماني ليل به پايان رسيد كه تيم متمول پايتخت 
در سه سال گذشته قهرمان بلامنازع رقابت ها بود، ولي امسال در رقابت با 

شاگردان گالتيه كم آورد و به نايب قهرماني بسنده كرد. 
    

بازي هاي هفته آخر همزمان برگزار مي شدند و از آنجا كه تكليف قهرمان در 
شب آخر مشخص مي شد ليل و پی اس جی چاره اي جز پيروزي نداشتند. 
منتها مدعي متواضع ليگ، يك امتياز بيش��تر از پاريسي ها داشت و در 
حقيقت شيشه عمر تيم پوچتينو در دست ليل بود. به همين خاطر برد 2 بر 
يك ليل برابر آنژه عملاً پيروزي پاری سن ژرمن برابر برس را بي اثر كرد. ليل 
با 83 امتيازي شدنش جشن قهرماني به راه انداخت و ميلياردرهاي پاريس 
نيز در حسرت كسب چهارمين قهرماني متوالي ماندند. پايان خوش فصل 
براي ليل در حالي رقم خورد كه اين تيم چهار سال پيش كانديداي سقوط 

به دسته پايين تر بود و به سختي در لوشامپيونه باقي ماند. 
    

تيم شمالي كشور فرانس��ه براي آنكه به اين آرزوي بزرگ برسد سختي هاي 
زيادي را پشت سر گذاشت. همانطور كه اشاره شد سال 2017 و درست زماني 
كه تيم در آستانه سقوط قرار داشت، كريستوف گالتيه هدايت تيم را پذيرفت. او 
كه مي دانست چه مسئوليت سختي را پذيرفته، موفق شد تيم را در دسته يك 
حفظ كند و بعد از چهار سال قهرمان فرانسه لقب بگيرد. حتي خوشبين ترين 
هوادار ليل نيز چنين موفقيتي را براي تيمش تصور نمي كرد. با اين حال همه 
اعضاي تيم از جمله مربيان و بازيكنان تلاش كردند و به رغم مشكلات شديد 
مالي و مديريتي باش��گاه نااميد نش��دند، تا اينكه با كنار زدن پی اس جی به 
هدف شان رسيدند. چهارمين قهرماني ليل در لوشامپيونه پس از 10 سال اتفاق 
افتاد، تيمي كه با 23 گل خورده لقب بهترين خط دفاع اروپا را از آن خود كرد. 

    
گالتيه حالا مي تواند با افتخار س��رش را بالا بگيرد و از س��ختي هايي كه 
تحمل كرده حرف بزند. سرمربي ليل كه به خاطر مشكلات مالي احتمالاً 
فصل آينده سرمربي تيم ديگري خواهد بود، بعد از قهرماني گفت: »روز 
سخت و پرفشاري براي ما بود. لحظات سختي را تجربه كرديم، اما بسيار 
خوشحال هستيم كه همه چيز به خوبي به پايان رسيد. قهرماني با حضور 
تيم پاري سن ژرمن شگفت انگيز اس��ت.« بهترين مربي فصل فرانسه در 
ادامه به نقش بازي حساس با پاريسي ها و كسب هر سه امتياز اين ديدار در 
قهرماني تيمش اشاره كرد: »اين قهرماني به لطف درخشش بازيكنان بود. 
ما براي مدعيان قهرماني امتيازات لازم را جمع آوري كرديم و نشان داديم 
كه شايسته قهرماني هستيم. نمي توانم پيروزي برابر پاري سن ژرمن را در 
پارك دوپرنس فراموش كنم. من اين تركيب و بازيكنان را دوست دارم.« 

    
اما شرايط براي پاريسي ها بسيار س��خت بود. آنها كه در سه سال گذشته 
يكه تاز رقابت ها بودند حالا جام را تقديم ليل كرده اند. آخرين بار سال 2017 
موناكو قهرمان ش��د و بعد از آن پی اس جی بدون رقيب بود. اگر شاگردان 
پوچتينو در هفته سي و يكم مغلوب ليل نشده بودند، رؤياي پوكر قهرماني 
)چهار قهرماني متوالي( شان به واقعيت تبديل مي شد. به همين خاطر است 
كه سرمربي تيم نايب قهرماني را سخت و ناراحت كننده خواند: »ما مأيوس و 
ناراحتيم، واقعاً باور داشتيم كه هر چيزي ممكن است در آنژه اتفاق بيفتد، اما 
خب اتفاق نيفتاد. فكر مي كنم كه ما حرفه اي بوديم و پيروز شديم، اما در پايان 
اين پيروزي براي قهرمان شدن كافي نبود. ما هر سه روز يك بار بازي داشتيم 
و توانستيم با شكست دادن بايرن مونيخ و بارسلونا به نيمه نهايي چمپيونزليگ 
برسيم. جام قهرمانان و جام حذفي فرانسه را برديم، اينها عناويني بودند كه 
براي تيم مهم بود، اما پاري سن ژرمن وقتي ليگ را در رده دوم تمام مي كند 
هميشه مأيوس و ناراحت خواهد بود.« از دست دادن قهرماني فرانسه و اروپا 

دو شكست بزرگ براي پاريسي ها محسوب مي شود. 
كيليان امباپه جوان آقاي گل لوش��امپيونه شد تا با دس��ت پر فرانسه را 
ترك كند. مهاجم 22 ساله با 27 گل  زده براي دومين سال متوالي جايزه 
UNFP را دريافت كرد. او كه هنوز يك سال ديگر با ژرمن ها قرارداد دارد به 
پوشيدن پيراهن رئال مي انديشد: »همه مي دانند كه من وابستگي عميقي 
به اين باشگاه دارم، اما چيزي كه مي خواهم پيروز ش��دن و بردن است. 
مي خواهم احساس كنم جايي هستم كه واقعاً مي توانم پيروز شوم يا پروژه 
مطمئني براي رسيدن به موفقيت وجود دارد. فوتبال همه چيز من است، به 

همين دليل پروژه ورزشي يك باشگاه براي من بسيار مهم است.«

 پايان كابوس و برنامه ريزي 
براي رقابت با سيتي

كابوس س��هميه ليگ قهرمانان با كس��ب 
مقام سومی ليگ جزيره براي ليورپول تمام 
شد. قرمزها فصل سخت، عجيب و غيرقابل 
پيش بيني را پشت سر گذاشتند، فصلي كه هم 
از نظر آمادگي جسماني محك خوردند و هم 
از نظر صبر و علاقه به تيم. بعد از آن همه نتايج 
ضعيف آرزو مي كردند حداقل چهارم شوند تا 
سهميه بگيرند، ولي تا آخرين بازي جنگيدند 
و بالاتر از چلسي سوم شدند. ليورپول 10 بازي 
آخر خود را بدون باخت و با كسب هشت پيروزي به پايان رساند. تا همين دو 
ماه پيش تيم كلوپ هشتم جدول بود و هيچ اميدي به آينده نداشت. از دسامبر 
تا مارس از 14 بازي فقط سه برد كسب كرده بودند، تيمي كه ركورد چهار سال 
بدون باخت در آنفيلد را در اختيار داشت، شش شكست متوالي را در خانه 
تجربه كرد. همه ناراحت و عصباني بودند و منتظر اخراج سرمربي. تيمي كه 
بعد از 30 سال قهرمان شده بود حتي يك فصل هم نتوانست از جايگاهش 
دفاع كند، ولي كلوپ تيمش را جمع و جور كرد و به اينجا رساند. فصل تمام 
شد و از حالا بايد به آينده فكرد و اينكه ليورپول فصل بعد قرار است چطور 
با سيتي قهرمان رقابت كند. استخدام يك فوروارد درجه يك؛ شكي نيست 
كه قرمزها با دفاع افتضاحي كه داشتند شانس قهرماني مجدد را از دست 
دادند، ولي ضعف هاي تهاجمي نيز قابل كتمان نيستند. درست است كه آنها 
در پنج بازي آخر 13 گل زدند، ولي همين تيم در بازي هاي سرنوشت ساز با 
نيوكاسل، من يونايتد، فولام، ساوتهمپتون، برايتون، برنلي و چلسي حتي يك 
گل هم نزد! نكته بعد اينكه بايد جاي خالي جيني واينالدوم پر شود. هافبك 
هلندي مثل محمد صلاح در اين فصل 51 بازي براي تيمش انجام داد و حالا 
بعد از رفتنش يك هافبك ديگر بايد جايگزينش شود. البته اگر قرار بر ادامه 
همكاري با يورگن كلوپ باشد، او براي تكرار موفقيت هاي قبلي كمي هم به 
شانس نياز دارد، چراكه مصدوميت ها و اتفاقات غيرقابل پيش بيني به شدت 
روي عملكرد تيمش تأثير گذاشت. كلوپ بايد اميدوار باشد كه مصدومان 

كليدي را در تمرينات پيش فصل در اختيار داشته باشد.

نيل جونز 

 گل

فداكاري نصيري با انصراف از المپيك

نگراني خادم الشريعه از قطعي برق!
شكست شطرنج  بازان مرد ايران در مسابقات آنلاين قهرماني جهان و       خبر
انتخابي جام جهاني به واسطه قطعي برق در فدراسيون باعث نگراني 
خادم الشريعه شده است. نفر اول رده بندي بهترين هاي شطرنج بانوان ايران كه نگران است قطعي 
برق دامنگير او هم شود در پستي اينستاگرامي ضمن تشكر از مسئولين مخابرات بابت رفع مشكلات 
اينترنت در مسابقات سال گذشته، خواستار راهنمايي براي فرار از اين مشكل احتمالي شده است: 
»از بيستم خرداد به مدت چهار روز مس��ابقات مهمي را پيش رو دارم و با توجه به برق آسا بودن 
مسابقات، قطع شدن ارتباط براي چند ثانيه هم جبران ناپذير است و از كساني كه در اين رابطه 
پيشنهادي دارند پيشاپيش تشكر مي كنم.« پست خادم الشريعه كه نشان از نگراني هاي او و تكرار 
اتفاقي كه براي آقايان افتاد، دارد لايك اس��تاد بزرگ پرهام مقصودلو قهرمان كشور و قهرمان 

جوانان جهان را كه با قطعي برق مغلوب حريف مغولي خود شد به همراه داشت.

صحبت ه��اي تند و تي��ز آرش 
دنيا حيدري
      بازتاب

ميراسماعيلي در برنامه تلويزيوني 
سلام صبح بخير، نشان از دل پر 
رئيس فدراسيون جودو در روزهايي داشت كه همچنان براي كاهش 
محروميت اين رشته ورزشي تلاش مي كند. هرچند كه در صورت 
پذيرش اعتراض ايران و درخواست كاهش محروميتي كه نيمي از 
آن باقي مانده نيز بريمانلو شانسي براي حضور در المپيك توكيو 
ندارد. با وجود اين رئيس فدراسيون جودو بر اين بارو است كه مشكل 
اصلي مخالفان داخلي هستند، نه خارجي ها: »تكليف ما با نتانياهو 
خارجي معلوم است، اما تكليف ما با نتانياهو داخلي مشخص نيست! 
من از خط قرمز نظام دفاع مي كنم، اما خيلي از آنها با ما نيستند. از 
عدم صداقت برخي مسئولان در ورزش رنج مي بريم. عده اي حرف 
و عمل شان يكي نيست و صراحتاً مي بينيم كه وقتي چراغ راهنماي 
سمت راست را مي زنند، به س��مت چپ مي پيچند كه اين جاي 
هزاران س��ؤال دارد. ب��ا نايب رئيس فدراس��يون جهان��ي جودو 

صحبت هاي خوبي داشتيم و او صراحتاً گفت از هر چيزی كه داخل 
ايران رخ مي دهد با اطلاع است! بنابراين تكليف ما با بيرون مشخص 
اس��ت، اما الان موضوع بحث داخل است.« ميراسماعيلي با گله از 
روندي كه در داخل مانع از پيشبرد كار جودو مي شود، تأكيد كرد 
عده اي به دنبال  مسائلي جز برداشتن تعليق جودو هستند: »وكيل 
ما 600 صفحه لايحه در دادگاه قبلي و 300صفحه لايحه جديد 
تنظيم كرده، اما درس��ت زماني كه در حال تنظيم لايحه بوديم، 
برخي از مسئولان گفتند كه آرش ميراسماعيلي به دنبال سفر است! 
آرش ميراسماعيلي بعد از 500سفر خارجي دنبال سفر نيست. 9 
ساعت در دادگاه عالي ورزش نشس��تن و دفاع كردن كار راحتي 
نيست، اما به جاي تقدير و تش��كر به دنبال مسائل ديگر هستند. 
نمي دانم مشكل شان با آرش است يا نظام. امروز شرمنده بچه هاي 
جودو هستم. آقاي بريمانلو من شرمنده شما هستم. تلاش كردم، اما 
سهميه المپيك شما از دست رفت. چند بار زنگ زدم، اما به قهرمان 

ملي ما واكسن نزدند، اينها درد دارد.«

 بغض رئيس فدراسيون جودو 
در برنامه تلويزيوني تركيد
شرمنده جودو هستم

حضور در المپيك بدون شك رؤي��اي هر ورزشكاري است و ورزشكاران 
شميم رضوان

      چهره
بسياري در دنيا براي حضور در اين رويداد سال ها تلاش مي كنند. اما 
گاهی ش��رايط به گونه اي رقم مي خورد كه برخي ورزشكاران به رغم 
كسب سهميه، شانس حضور در المپيك را از دست مي دهند. درست مانند اتفاقی كه براي نصيري و 
مولايي رخ داد. دو قايقران مس��تعد ايران كه موفق به كسب سهميه 
شدند، اما طبق قانون، فدراسيون تنها يكي از آنها را مي تواند راهي 
توكيو كند. در ش��رايطي كه انتخاب بين نصيري و نازنين مولايي 
بسيار سخت بود، بهمن نصيري از حضور در المپيك انصراف داد: 
»شرايط براي انتخاب قايقران اعزامي به المپيك پيچيده بود و كميته 
فني نيز واقف بود كه حق با من اس��ت. بعد از چهار سال در دومين 
ميدان بزرگ كسب سهميه كردم، ولي به خاطر اينكه باری از دوش 
فدراسيون برداشته شود از حضور در المپيك انصراف دادم 
و اميدوارم فدراس��يون ش��رايطي را فراهم كند كه از 
همين امروز تمريناتم را براي حضور در بازي هاي 
آس��يايي و المپيك بعدي آغاز كنم.« سهرابيان، 
رئي��س فدراس��يون قايقراني اق��دام نصيري را 
فداكارانه خواند و گفت: »كاري كه او كرد پهلوانانه 
بود و ارزش بسياری داشت. به عنوان پدر خانواده 
قايقراني تلاش مي كنم هر چيزي كه المپين ها 
بگيرند، نصيری هم بگي��رد. صالحي اميري نيز 
پذيرفت كه فرقي بين نصيري و المپين ها نيست. 
دغدغه اصلي اما شغل نصيري است كه قرار است 

در اين خصوص پيگيري هاي لازم انجام شود.«

مدال المپيك صدها ميليارد مي ارزد
محمد بنا، سرمربي تيم ملي كشتي فرنگي در واكنش به تعيين جايزه 
2 ميلياردي براي طلاي المپيك گفت: »مدال المپيك صدها ميليارد 
مي ارزد، اما با وجود شرايط خاص اقتصادي كشور جايزه مقبولي براي 
مدال آوران تعيين شده است.« او در پاسخ به اين سؤال كه آيا قول مدال 
مي دهد هم گفت: »نمي توان قول صددرص��دی داد، ولي بچه هاي ما 
بهترين هاي دنيا هستند. تمام تلاشمان را در اين دو سال و نيم كرده ايم. 

يك سهميه كمتر گرفتيم، ولي پنج سهميه هم خوب است.«

براي المپيك بايد فداكاري كنيم 
توماس باخ از برگزاري المپيك تابستاني توكيو با وجود مخالفت شديد مردم 
ژاپن خبر داد. رئيس كميته بين المللي المپيك گفت: »ما براي برگزاري 
المپيك بايد برخي فداكاري ها را انجام دهيم. به طور حتم ورزش��كاران 
سراسر جهان مي توانند با حضور در توكيو رؤياهاي المپيكي خود را عملي 
كنند. واكسيناسيون ورزشكاران المپيك توكيو مي تواند يكي از اقدام هاي 
ايمني مهم باشد.« اظهارات توماس باخ در حالي مطرح شد كه اكثريت 
مردم ژاپن به دليل قرار داشتن در شرايط اضطراري ناشي از شيوع ويروس 

كرونا مخالف برگزاري المپيك و پارالمپيك تابستاني توكيو هستند. 

تمرينات جداگانه حدادي در تيم ملي
بهروز مهدوي، مربي بدنس��از تيم ملي بسكتبال با تأكيد بر اينكه حامد 
حدادي همچنان به ص��ورت انفرادي پيگير تمريناتش اس��ت در مورد 
شرايط كلي اين بازيكن و زمان بازگش��ت او به تمرينات گروهي گفت: 
»تصميم گيري در مورد حامد حدادي و زمان ملحق شدنش به تمرينات 
گروهي با پزشك او اس��ت. در حال حاضر حامد وضعيت بدي ندارد، اما 
به خاطر آسيب ديدگي اش نياز به تمرينات جداگانه دارد. هنوز پزشك 
او اجازه خارج شدن از اين شرايط تمريني را نداده است. هر زمان چنين 
تصميمي گرفته شود، حدادي به تمرينات بازمي گردد. در مورد حضور اين 
بازيكن در مسابقات انتخابي كاپ آسيا هم تصميم گيري با سرمربي تيم 

ملي است. اميدواريم كه حامد بتواند در تركيب تيم ملي قرار بگيرد.«

 يك بام و دو هواي 
ستاد مقابله با كرونا در ورزش

در خبرها آمده بود ستاد ملي مقابله با كرونا مجوز برگزاري برنامه هاي 
انتخاباتي نامزدهاي رياست جمهوري در ورزشگاه هاي بزرگ با ظرفيت 
30درصدي را صادر كرده اس��ت. ظاهراً قرار است نامزدهاي انتخاباتي 
برنامه هاي خود را با رعايت شيوه نامه ها، زدن ماسك و فاصله اجتماعي 
داشته باشند. سخنگوي ستاد ملي مبارزه با كرونا هم گفته كه يكسري 
اصولی وجود دارد كه حتماً بايد رعايت ش��ود؛ اينكه در 8 مترمربع در 
فضاي باز حداكثر يك نفر قرار داشته باشد و در استاديوم هاي ورزشي 
بزرگ حداكثر 30 درصد ظرفيت پر شود، درهاي ورود و خروج كنترل 
و شيوه نامه هاي بهداشتي حتماً اجرايی شود و از وزارت ورزش و جوانان 
و نهادهايي كه داراي مكان هاي س��رباز هستند خواسته شده در مراكز 

استان ها و شهرستان ها همكاري لازم را انجام دهند. 
خب بسيار هم خوب است و اين كمك شاياني به نامزدهاي انتخابات 
رياست جمهوري می كند، اما جاي يك س��ؤال اساسي و مهم در اين 
بين خالي است و آن اينكه آيا فقط مسابقات فوتبال و ساير رقابت هاي 
ورزشي عامل شيوع كرونا بودند كه تاكنون اجازه ورود تماشاگران به 

ورزشگاه ها داده نشده است؟
آنطور كه به نظر مي رس��د فصل آينده رقابت هاي ورزشي هم حداقل 
در هفته هاي ابتدايي با همين مس��ئله روبه رو هس��تيم، اما نمي دانيم 
كه چگونه ناگهان همه چي��ز تغيير می كند و وقتي پ��اي انتخابات به 
ميان می آيد، همين ورزش��گاه ها بدون اينكه خطرناك باشند تبديل 
مي ش��وند به محلي مناس��ب براي برپاي��ي ميتينگ ه��اي تبليغاتي 
نامزدهاي انتخابات. راستي يك سؤال ديگر، آيا در طول يك سال و چند 
ماهي كه كشور با كرونا درگير اس��ت، نمي شد رقابت هاي ورزشي را با 
همين پروتكل هايي كه امروز براي برگزاري ميتينگ هاي انتخاباتي در 
ورزشگاه ها تعريف شده با تماشاگر برگزار كرد؟ رقابت هايي كه بدون 
ترديد با تماشاگر جذاب تر و پرش��ورتر برگزار مي شد. اين يك بام و دو 
هواي ستاد مقابله با كرونا، اينگونه القا مي كند كه ظاهراً فقط تماشاگران 

مسابقات ورزشي بوده و هستند كه باعث شيوع كرونا مي شوند. 
بديهي است بنا به سياست قبلي تا زمان واكسيناسيون عمومي و رعايت 
دقيق و همه جانبه پروتكل هاي بهداشتي نبايد اجازه تجمعات اين چنيني 
داده شود، حالا چه ورزشي باش��د و چه سياسي، اما اقدامي كه قرار است 
براي برپايي ميتينگ هاي انتخاباتي در ورزشگاه ها صورت گيرد به هيچ 
عنوان قابل توجيح نيست، آن هم زماني كه تماشاگران مسابقات ورزشي به 
عنوان يكي از اصلي ترين اركان ورزشگاه ها از حضور در آنها محروم هستند 

و نمي توانند شور و شوق خود را به مسابقات ورزشي تزريق كنند. 
به نظر مي رسد بايد به اين تناقض آشكار پاسخ داده شود. اگر تجمع باعث 
گسترش و شيوع كرونا مي ش��ود، بنابراين تفاوتي نمي كند كه اين تجمع 
ورزشي باشد يا سياسي و اگر بنا بر اين است كه جلوي موج پنجم شيوع كرونا 
گرفته شود بايد از همين حالا جلوي اين تجمعات نيز گرفته شود. ضمن اينكه 
بايد جداً نگران وضعيت ورزشگاه هاي كشور بعد از برگزاري اين ميتينگ هاي 

انتخاباتي و ضرر و زياني كه متوجه ورزشگاه ها مي شود نيز باشيم. 

مح��مدباق�ر 
سعيد احمديان

   گزارش
نوبخت، رئيس 
سازمان برنامه و 
بودجه به گلايه های رؤسای فدراسيون ها از بودجه 
كم نسبت به ساير كشورها اينطور پاسخ داد: »مگر 
رزمندگان در خرمشهر با دست پر پيروز شدند، 
آنها هم در يک رقابت نابراب�ر و با وجود كمبودها 
پيروز شدند و رؤسای فدراسيون ها هم بايد اين 
مس�ئله را س�رلوحه خ�ود ق�رار دهن�د.«

جلسه ستاد عالي بازي هاي المپيك ديروز متفاوت تر 
از گذشته برگزار شد، جلسه اي كه به جاي وزارت 
ورزش اين بار به ميزباني هتل المپيك تهران برگزار 
شد و يك مهمان ويژه داشت، مهماني كه حضورش 
فرصتي را به وجود آورده بود تا رؤساي فدراسيون ها 
كه خيلي هاي ش��ان با توجه به چند برابر ش��دن 
هزينه ها به دليل گراني ارز مي گويند در كار اعزام ها 
و اردوهاي ورزشكاران شان مانده اند، حرف هاي شان 
را رودررو با محمدباقر نوبخت، رئيس سازمان برنامه 
و بودجه بزنند تا با توجه به نزديكي به المپيك كه 
روزشمارش كمتر از دو ماه ديگر را نشان مي دهد، 
بتوانند به وضعيت المپيكي هاي شان سروسامان 
بيشتري بدهند و دغدغه هاي مالي شان كمتر شود. 

  هيچ چيز رو به راه نيست
جلسه ويژه س��تاد عالي بازي هاي المپيك با حضور 
محمدباقر نوبخت، رئيس سازمان و برنامه و بودجه 
در س��الن هگمتانه هتل المپيك تهران سبب شد 
رؤساي فدراس��يون ها كه پيش از اين در رسانه ها و 
جلوي ميكروفون ها از كمبودهاي مالي، انتقاد كرده 
بودند، اين بار گلايه هاي شان را چشم در چشم معاون 

رئيس جمهور بيان كنند و از او بخواهند  در فاصله تنها 
دو ماهه تا آغاز المپيك توكيو دستش را براي نوشتن 
بودجه اين فدراسيون ها بازتر كند. مانند طباطبايي، 
رئيس فدراسيون بس��كتبال كه اينطور به انتقاد از 
بودجه ناچي��ز ورزش پرداخت: »با وجود رس��يدن 
قيمت دلار از 3 هزار و 700 تومان به 25هزار تومان، 
بودجه فدراسيون تنها 20 درصد افزايش پيدا كرده 
است. وقتي رئيس فدراسيون جهاني فهميد با داشتن 
تنها يك سالن استاندارد براي تيم هاي ملي، سهميه 
المپيك گرفته ايم تعجب كرد! اگر نگرش بودجه اي 
عوض نشود و اعتبارات براي زيرساخت هاي استاندارد 
اختصاص داده نش��ود در دو المپيك بعدي همين 

سهميه اي را كه مي گيريم هم از دست می  دهيم.«
محمدرضا داورزني، رئيس فدراسيون واليبال هم در 
اين نشست مديران حاضر در ورزش را مظلوم ترين 
قشر مديران در كشور دانست: »دوستاني كه اينجا 
نشسته اند رؤساي مظلوم فدراسيون ها هستند كه 
در تلاش براي افتخار آفريني هستند. فدراسيون هاي 
ايران ملي هستند، نه صنفي. فدراسيون ها حمايت 
شدند، اما رفتن به المپيك اين نيست كه پولي به 
فدراسيون ها تزريق شود كه فقط در المپيك حاضر 
باشند، چراكه مردم از ورزش انتظار كسب مدال و 
افتخار دارند. در اين  دنياي نابرابر با وجود تحريم ها، 
ورزش��كاران ايراني معجزه مي كنند و جز معجزه 

نمي توان اسمش را چيز ديگري گذاشت.«
رئيس فدراس��يون واليبال همچنين به انتقاد از 
عملي نشدن قانون استخدام قهرمانان پرداخت 
و خواستار اصلاح س��اختار بودجه اي براي عبور 
از اين وضعيت شد: »رفتن به المپيك در سراسر 

جهان يك امر ملي به حساب مي آيد و انتظارم از 
مجموعه دولت اين است كه يكسري حداقل ها را 
اجرايي كند. يك  قهرمان المپيك انتظاراتي دارد 
و با وجود آنكه برخي موارد حتي قانون  هم شده ، 
اما اجرايي نمي شود. واقعاً استخدام يك  قهرمان 
و تعلق حقوق به  وي، كمتري��ن كار در حق اين 
ورزش��كاران اس��ت. جا دارد از تمام تلاش هاي 
دولت تشكر كنيم، اما نياز به اصلاح ساختار داريم 
و مجلس هم اگر انتظاراتي دارد بايد براي رسيدن 

به اين اهداف بودجه هم تخصيص دهد.«
  همه چيز روبه راه است

برخلاف 15 رئيس فدراس��يون المپيكي، رئيس 
كميته ملي المپيك و وزير ورزش سعي كردند همه 
چيز را مطلوب نشان دهند تا جايي كه حتي مسعود 
سلطاني فر كنايه اي هم به قهرمانان زد تا نشان دهد 
كه چندان دل خوشي از انتقاداتي كه از گوشه و كنار 

توسط برخي ورزشكاران مي شود، ندارد. 
سلطاني فر در گزارش كاري كه به رئيس سازمان و 
برنامه و بودجه داد، وضعيت المپيكي ها را مطلوب 
دانست، بدون اينكه اش��اره اي به كمبودها بكند: 
»تمامي خواسته هاي فدراسيون ها براي المپيك را 
تا حدي كه با توجه به شرايط اقتصادي توانسته ايم 
جواب داده ايم و همه چيز در شرايط مطلوبي قرار 
دارد.« وزير ورزش در ادامه هم كنايه اي به انتقادهاي 
قهرمانان از عدم رسيدگي ها زد: »ورزشكار با كسي 
رودروايسي ندارد و در حضور هر مقام و مسئولي 

مشكلش را بيان مي كند.« 
شايد كنايه سلطاني فر به ماجراي انتقادهاي صريح 
اميد نوروزي از محمود گودرزي در سال 93 بود كه 

ملي پوش وقت كشتي فرنگي از وزير وقت ورزش به 
شدت گلايه مي كند و گودرزي مي گويد: »دوست 
ندارم كسي وظايفم را به من گوشزد كند. اصلًا تو 
كي هستي كه اينطور حرف مي زني؟« نوروزي هم 
پاسخ می  دهد: »من اميد نوروزي، قهرمان المپيك 

هستم، شما چه كسي هستي؟«
رضا صالحي اميري، رئيس كميته ملي المپيك هم 
در اين نشست سعي كرد سازمان برنامه و بودجه را 
همراه ورزش نشان دهد: »هميشه در سازمان برنامه 
و بودجه به روي ما باز بود، حتي در س��خت ترين 
تحريم ها هم اين سازمان، ورزش را تنها نگذاشت و 

بودجه صددرصدی را اختصاص داد.«
  فدراسيون ها از فاتحان سوم خرداد ياد 

بگيرند!
البته رئيس س��ازمان برنامه و بودج��ه هم پس از 
شنيدن گلايه هاي رؤسای فدراسيون ها هرچند 
وعده معيني از نظر عددي براي افزايش بودجه نداد، 
اما گفت كه از ظرفيت ها براي اينكه پول بيشتري به 
ورزش تزريق شود، استفاده خواهد كرد. البته او هم 
كنايه اي به مديران فدراسيون هاي شاكي از بودجه 
حداقلي شان در برابر بودجه نجومي ساير كشورها 
زد تا مشخص شود كه فدراسيون ها نبايد از خروجي 
اين جلسه انتظار زيادي داشته باشند: »امروز در 
سوم خرداد هستيم، مگر رزمندگان در خرمشهر با 
دست پر پيروز شدند، آنها هم در يك رقابت نابرابر با 
وجود كمبودها پيروز شدند و رؤساي فدراسيون ها 
هم بايد اين مسئله را سرلوحه خود قرار دهند و با 
همين مختصرها و اولويت بندي كه انجام مي دهند، 

كارشان را پيش ببرند.«

حاشيه اي بر جلسه رؤساي فدراسيون هاي المپيكي با رئيس سازمان برنامه و بودجه

المپيکی ها مانند فاتحان خرمشهر بجنگند!

رنا
ب ح | 

صال
ی 

عل
يد

س


